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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței extraordinare convocată de îndată, 

online, a Consiliului local  al municipiului Târgu Mureş  din 

data de  04  august  2023 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți online la ședință 18 

consilieri, absentează domnii consilieri: Suciu Horațiu, György Alexandru, Voicu Bogdan, 

Moldovan Călin, Pui Sebastian.  

 

Dl. consilier Kelemen:- Bună ziua stimați colegi și mulțumesc foarte mult că ați reușit 

să vă conectați, o să încep ședința și declar deschisă ședința de îndată de azi convocată în baza 

dispoziției domnului primar. O să încep cu prezența.  

Dl. Tamási - prezent,  dl. viceprimar Portik – prezent ,  dl. Szabo Peter –prezent , dra. 

Frunda – prezentă, dl. Kelemen – prezent, dl. Berecki Sandor – prezent, d-na Kakassy – nu sunteți 

încă, dl. Iszlai – nu este , dl. Jakab – prezent , dl. Szabo Arpad – v-am văzut adineaori dar ați 

dispărut , dl. Venczi – prezent , dl. Suciu  –absent, dl. consilier Szabo Arpad a ajuns acum în sală, 

dl. Șarlea– prezent, dl. viceprimar György – absent, dl. Voicu – absent, dl. Pescar – prezent, dl. 

Kiss Zoltan – prezent , dl. Maior – absent, dl. Moldovan Călin – absent, dl. Papuc – prezent , dl. 

Pui – absent , dl. Mureșan –prezent , dl. Pápai  – prezent .  

Dl. consilier Kelemen:- Deci suntem 15, suntem statutari, avem cvorum, în primă fază 

aș vrea să supun la vot ordinea de zi, după cum ați văzut pe ordinea de zi sunt 2 puncte: Proiect  

de hotărâre  privind finanțarea din bugetul local a unei deplasări în străinătate  pentru 22 de 

persoane etc. și proiect  de hotărâre nr.2 care se referă la completarea art. 2 din HCL nr. 

283/28.07.2023 referitoare la încheierea unui acord de colaborare între Municipiul Târgu Mureș 

și Asociația Regio din Transilvania-Erdélyi Regio Egyesület în vederea organizării în parteneriat 

a competiției de interes public local ”Turul ciclist al Ținutului Secuiesc 2023-ediția a XVII-a”. 

S-a conectat doamna consilier Kakassy. 

Dl. consilier Kelemen:- În primă fază supun la vot ordinea de zi, vă rog. Cine este 

pentru? Se abține cineva? Mulțumesc. 

Dl. Tamási - pentru,  dl. viceprimar Portik – pentru ,  dl. Szabo Peter –pentru , dra. 

Frunda – pentru, dl. Kelemen – pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. 

Jakab – pentru , dl. Szabo Arpad – pentru , dl. Venczi – pentru , dl. Șarlea– pentru, dl. Pescar – 

pentru,, dl. Kiss Zoltan – pentru , dl. Papuc – pentru , dl. Mureșan –împotrivă, dl. Pápai  – pentru  

Dl. consilier Mureșan:- Am dorit să iau cuvântul, am ridicat mâna.. 

Dl. consilier Kelemen:- Înainte să votăm ordinea de zi? 

Dl. consilier Mureșan:- Da. Voiam să vorbesc despre ordinea de zi. 
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Dl. consilier Kelemen:- Domnul Mureșan, scuzați-mă. Dacă este procedural atunci vă 

dau cuvântul, dacă nu, atunci am supus la vot ordinea de zi și vă dau cuvântul după, la punctele care 

vreți. 

Dl. consilier Mureșan:- Este procedural. 

Dl. consilier Kelemen:- Procedural. Spuneți vă rog. 

Dl. consilier Mureșan:- Da, deci în Codul administrativ, mă uit la articolul 134 punctul 

4 avem așa: „În caz de forță majoră și/sau de maximă urgență pentru rezolvarea intereselor 

locuitorilor comunei, ai orașului sau a municipiului ori în alte situații stabilite de Regulamentul de 

organizare și funcționare a Consiliului Local, convocarea acestuia pentru ședință extraordinară prin 

excepție de la prevederile alineatului 3 litera b se face de îndată. Procedural nu văd nici forță majoră, 

nu s-a întâmplat nimic în oraș, nu avem grindină, nu avem inundații sau ce o mai fi și nu văd nici 

maximă urgență pentru rezolvarea intereselor locuitorilor. Poate maximă urgență pentru rezolvarea 

intereselor a 20 de oameni sau cât o fi. Deci procedural eu cred că nu ar trebui să avem această 

ședință azi. 

 

S-a conectat domnul consilier Maior. 

 

Dl. consilier Kelemen:- Am înțeles. Doamna secretar dacă doriți să spuneți ceva. 

Dna. secretar Bordi: -Bună ziua. Urgența este legată de obiectul acestor două proiecte 

de hotărâre, mai precis de data deplasării la primul punct din ordinea de zi, este vorba de perioada 

6-13 august, iar în ceea ce privește punctul 2 de pe ordinea de zi tot la fel este perioada 9-12 august, 

motiv pentru care s-a convocat această ședință de îndată, mai mult decât atât, la punctul 2 de pe 

ordinea de zi, hotărârea așa cum a fost votată nu poate să-și producă efecte juridice din această cauză 

s-a convocat de îndată ședința de azi. 

Dl. consilier Kelemen:- Mulțumesc foarte mult. Am suspus deja la vot, am auzit o 

majoritate care a susținut ordinea de zi, vreau să întreb dacă este cineva care se abține sau este 

împotrivă, vă rog. 

Dl. consilier Maior:- Împotriva ordinii de zi, mă scuzați, am intrat un pic mai târziu. 

Dl. consilier Kelemen:- Împotriva ordinii de zi, da , bună ziua domnul consilier, îmi 

notez ca prezent. Dacă este cineva împotriva ordinii de zi sau se abține? 

Dl. consilier Mureșan:- Împotrivă și eu aici, Mureșan. 

Dl. consilier Kelemen:- A mai fost cineva împotrivă? 

Dl. consilier Pápai:- Nu, dar este o abținere. 

Dra. consilier Frunda:- Domnul Maior a zis. 

Dl. consilier Kelemen:- Domnul Maior a întrebat ceva, nu a votat, dacă am înțeles bine. 

Dl. consilier Maior:- N-am votat nimica. 

Dl. consilier Kelemen:- Da, am înțeles. Deci cu 1 abținere... 

Dl. consilier Pescar:- Și eu mă abțin, Radu Pescar. 

Dl. consilier Kelemen:- Și cu 2 abțineri și 1 vot împotrivă, ordinea de zi a fost aprobată. 

Mulțumesc. Trecem la dezbaterea, mai bine zis la discuții dacă este cazul.  

 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre  privind finanțarea din bugetul local a unei deplasări în străinătate 

pentru 22 de persoane ( 20 de copii și însoțitorii acestora) din partea Municipiului Târgu Mureș  în 

Pálkövet, cu ocazia organizării unei tabere de vară în perioada 6-13 august 2023. 

Dl. consilier Kelemen:- La punctul 1 este vorba despre finanțarea din bugetul local a 

unei deplasări în străinătate  pentru 22 de persoane ( 20 de copii și 2 profesori însoțitori acestora) 

din partea Municipiului Târgu Mureș  în Pálkövet, cu ocazia organizării unei tabere de vară în 

perioada 6-13 august 2023. Nu știu dacă este clasa 1 dar în bugetul LPS-ului este, sunt bani pentru 

această deplasare doar s-a considerat necesar ca vizita a 20 de copii, a unei tabere de vară, într-o 

localitate care ține din câte am înțeles de Újbuda care este înfrățit trebuie votat de consiliu local, mi 
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se pare absurd dar o supun dezbaterii, dacă are cineva ceva de adăugat. Domnul Mureșan aveți 

cuvântul. 

Dl. consilier Mureșan:- Primul lucru care aș dori să-l spun este că această localitate 

Pálkövet cum apare în HCL nu există, puteți căuta pe Google maps, să vedeți în Ungaria dacă primiți 

așa ceva, cum e scris în HCL nu există această localitate. 

Dl. consilier Kelemen:- Da, dacă ați zis că acesta este primul punct continuați vă rog. 

Dl. consilier Mureșan:- Da, dacă nu există localitatea nu știu ce votăm, pentru că nu 

există această localitate Pálkövet  și eu consider că nu avem subiectul votului. 

Dl. consilier Kelemen:- Este... de la care altcineva vreo intervenție. 

Dra. consilier Frunda:- Foarte probabil, domnul președinte, dacă pot, există o 

localitate Pálköve, fără t-ul la sfârșit. Poate că este o eroare materială care s-a ivit în redactarea 

materialului. 

Dl. consilier Kelemen:- Cel mai probabil. 

Dl. consilier Mureșan:- Dacă vă referiți la localitatea Pálköve, atunci ar trebui să 

înțelegem cum un sector din Budapesta, sectorul XI din Budapesta, invită niște colegi, niște copii, 

la o localitate pe malul Balatonului, localitatea la care vă referiți fără t este pe malul Balatonului și 

atuncea poate îmi explicați mie, asta este ca și cum sectorul 2 al Bucureștiului ar invita pe cineva la 

Năvodari. Nu înțeleg ce se întâmplă. 

Dl. consilier Kelemen:- Vedeți, așa este, dacă sectorul 2 din București ar vrea să invite 

o localitate înrudită într-o tabără de vară, copiii iarăși zic, la malul mării, atuncea nu ar face în 

București la. La fel dacă o zona din Budapesta vrea să organizeze ceva pe malul Balatonului, o 

tabără de vară, atunci da, nu poate să organizeze în Budapesta. Trebuie să organizeze lângă Balaton. 

Nu văd care este problema. Dar încă o dată vă zic, care este esența intervenției? Da, este acolo, o 

eroare materială, probabil că ar trebui să modificăm și eu o să am, o să propun modificarea acestuia 

printr-un amendament. Dar care este esența domnule Mureșan? Nu vreți ca copiii din LPS să meargă 

în tabăra de vară acolo? Sau care este ideea? Vreau sa înțeleg. 

Dl. consilier Mureșan:- Știți, eu am fost invitat în Ungaria în anii 90 de două ori. 

Dl. consilier Kelemen:- Nu este de interes, domnul Mureșan. 

Dl. consilier Mureșan:- Dar fix după Revoluție, la Debrecen, iar apoi am primit o 

călătorie gratis cu autobuzul până în Budapesta, de la Fundația Titus, cu tz. Recunosc că, dar nu am 

primi niciodată bani gratis să merg în Ungaria de la primărie sau de la școală. Eu cum să vă spun? 

Vorbim de 500 de lei. Hai să  scoatem fiecare, suntem 23 de oameni aici,  scoatem din buzunar, eu 

dau 500 de lei. Dați-mi un cont și eu donez 500 de lei acelor copii. Nu știu, nu mi se pare normal să 

fie plătit această sumă, să fie plătită din fonduri publice. Uitați-vă în timpul Imperiului Kooning.... 

Dacă ne uităm la memoriile lui Lucian Blaga puneau câte doi creițari pe lună fiecare, din clasa a 

cincea până în clasa a opta și făceau o excursie până în Italia, ajungeau la Constanța și așa mai 

departe. Deci eu nu îmi imaginez, eu nu îmi imaginez, deci, de exemplu, nu îmi imaginez liderii 

Partidului Național Român sau ai originilor maghiare să voteze sume publice pentru LPS. 

 Dl. consilier Kelemen:- Am înțeles, domnul Mureșan, am înțeles domnul Mureșan, nu 

vă supărați , v-ați distanțat de tot de esența despre care vorbiți. Nu sunteți de acord? Este o ședință 

de îndată online. Am înțeles ce vreți să ziceți. Vă rog să vă abțineți de la declarațiile astea lungi. O 

să aveți posibilitatea, cât vreți, în limita legală, la ședințele ordinare. Dar, vă rog, serios, am înțeles. 

Nu vreți să fie finanțate din bani publice. Dacă aveți altceva de esență, mie nu mi se pare logic că 

trebuie să votăm despre asta. Cum ați zis, este o sumă foarte mică, există în bugetul școlii. Ar trebui 

să fie posibil ca astfel de relații să fie întreținute între școli și da, ca școală să poată să finanțeze asta 

chiar și din fonduri publice, după părerea mea, dar asta este situația. Am înțeles părerea 

dumneavoastră și o respect. Haideți să votăm. Domnul Papuc aveți cuvântul. 

Dl. consilier Papuc:-  Da, mulțumesc domnul președinte . Sub această întrebare, așa 

cum ați spus și dumneavoastră, există în bugetul școlii. Efectiv specificată și destinația nu? Așa am 

înțeles de la dumneavoastră. 
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Dl. consilier Kelemen:- Nu, nu este în buget efectiv. Ei poate să realoce anumite sume.  

Există dispoziția primarului care a aprobat acest lucru după cum bine știți,  

Dl. consilier Papuc:-  Da, am înțeles, a făcut o dispoziție. 

Dl. consilier Kelemen:- Exact. Deci există fonduri pe moment, doar s-a considerat că 

trebuie să votăm în acest sens. 

Dl. consilier Papuc:-  Da, si mie mi se pare mai ciudat. Mi se pare ilogic. Mi se pare 

ilogic să votăm avem in el.   

Dl. consilier Kelemen:- Oricum, avem materialul și dat fiind faptul că azi sau mâine ar 

trebui să pornească copiii la drum, trebuie să supunem la vot.. 

Dl. consilier Papuc:-  Vă dați seama că, vă dați seama că și eu voi vota pentru că am 

votat toată și suma și Consiliul de administrație ale LPS-ului facem amândoi parte. Deci...Dar asta 

e, dacă așa trebuie, așa trebuie. Mulțumesc.  

Dra. consilier Frunda:-  Domnul președinte? 

Dl. consilier Kelemen:- Da vă rog.  

Dra. consilier Frunda:-  Da, am găsit în material adresa înregistrată sub numărul 51102 

din 31 iulie 2023, unde apare denumirea localității Pálköve, deci cel mai probabil este o eroare 

materială, o eroare de redactare, deci aș dori atunci să facem amendamentul de corectare și astfel să 

votăm materialul. 

Dl. consilier Kelemen:- Și va trebui să modificăm atât în titlu cât și la articolul 1. 

Dra. consilier Frunda:-  Da, da, da. 

Dl. consilier Kelemen:- Bine dacă sunt alte intervenții? Daca nu, atunci în prima fază 

supun la vot materialul în forma lui inițială, adică cu aceasta greșeală in denumire. Pe urmă supun 

la vot amendamentul și pe urmă, dacă trece materialul în întregime. Vă rog deci, varianta originală 

cu denumirea greșită. Cine este pentru? 

 

Domnul consilier Șarlea nu mai  este online. 

 

Dl. Tamási - împotrivă,  dl. viceprimar Portik – împotrivă ,  dl. Szabo Peter – împotrivă 

, dra. Frunda – împotrivă, dl. Kelemen – împotrivă, dl. Berecki Sandor – împotrivă, d-na Kakassy 

– împotrivă, dl. Jakab – împotrivă , dl. Szabo Arpad – împotrivă , dl. Venczi – împotrivă , dl. 

Șarlea–, dl. Pescar –, dl. Kiss Zoltan – împotrivă , dl. Papuc – împotrivă , dl. Mureșan – , dl. Pápai  

–   

Dl. consilier Kelemen:- Am înțeles, dacă este cineva  pentru? Nu este nimeni pentru. 

Dacă se abține cineva? Nu, mulțumesc, atunci în unanimitate a fost , deci consiliul a fost în 

unanimitate împotriva materialului în forma originală. Supun la vot acum amendamentul formulat 

de domnișoara Frunda cu privire la modificarea, adică corectarea denumirii localității în Pálköve 

atât în titlul proiectului de hotărâre, cât și la articolul 1 din cadrul acestuia. Vă rog, cine este 

împotriva acestui amendament? 

Dl. consilier Mureșan:- Eu sunt împotrivă. Mureșan. 

Dl. consilier Kelemen:- Am înțeles. Daca se abține cineva?  

Dl. consilier Kelemen:- Nu. Atunci cu 1 vot împotrivă amendamentul a fost aprobat. 

Si acum materialul în întregime, cu amendamentul deja aprobat. Cine este împotriva materialului? 

Dl. consilier Mureșan:- Împotrivă Mureșan. 

Dl. consilier Kelemen:- Am înțeles. 

Dl. consilier Maior:-Maior abținere. 

Dl. consilier Kelemen:- 1 abținere din partea domnului consilier Maior.  

Dl. consilier Pápai:- Și din partea mea tot abținere. 

Dl. consilier Kelemen:- Deci si din partea domnului Pápai.. Deci 1 vot împotrivă. 
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Dl. consilier Pescar:- Și eu abținere. 

Dl. consilier Kelemen:- Și 3 abțineri. O să vă cer și voturile pentru ca să fie foarte clar, 

deci o să citesc lista consilierilor si o sa vă cer votul. Scuzați-mă, dar vreau sa fie foarte clar. 

 Dl. Tamási - pentru,  dl. Portik – pentru ,  dl. Szabo Peter –pentru , dra. Frunda – pentru, 

dl. Kelemen – pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. Iszlai-nu este prezent, 

dl. Jakab – pentru , dl. Szabo Arpad – pentru, în sală , dl. Venczi – pentru , dl. Șarlea– nu-l văd, 

dl. Pescar – abținere, dl. Kiss Zoltan – pentru , dl. Maior-abținere, dl. Papuc – pentru , dl. Mureșan 

–împotrivă, dl. Pápai  – abținere.  

Dl. consilier Kelemen:- Bine. Cu 12 voturi materialul a fost aprobat. Mulțumesc foarte 

mult. Mergem mai departe la proiectul de hotărâre nr. 2 . 

 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind  completarea art. 2 din HCL nr. 283/28.07.2023 referitoare 

la încheierea unui acord de colaborare între Municipiul Târgu Mureș și Asociația Regio din 

Transilvania-Erdélyi Regio Egyesület în vederea organizării în parteneriat a competiției de interes 

public local ”Turul ciclist al Ținutului Secuiesc 2023-ediția a XVII-a”. 

S-a conectat domnul consilier Iszlai. 

Dl. consilier Kelemen:- După cum știți, acest proiect de hotărâre a fost aprobat. Acesta 

hotărârea la care se face referire a fost aprobat la ședința ordinară anterioară. Din păcate, la, în 

material, la locul sumei apăreau doar niște puncte. Deci trebuie să fie acolo o sumă. Deși în 

Comisia de buget a fost propusă o sumă de 80.000 de lei, asta nu a fost luată în vedere la vot. Deci 

nu am discutat despre asta în ședința. Materialul, în momentul actual conține deja aceasta sumă de 

80.000 de lei, deci trebuie să votăm doar despre material. Suma deja este acolo, nu trebuie propusă. 

Dacă are cineva intervenție?  

Dl. consilier Maior:- Dacă nu sunt intervenții, aș dori eu. 

Dl. consilier Kelemen:-Vă rog domnul consilier Maior. 

Dl. consilier Maior:- Deci, în ultimul timp l-am văzut pe domnul Mureșan foarte activ. 

Îl rog pe domnul Mureșan să termine cu minciunile, să nu mai îmi pună vorbe în gură. Mai mult 

de atâta să citească materialele pe care ni le aduceți la cunoștință. I-am spus și data trecută, am 

votat și voi vota Turul Ciclist al Ținutului Secuiesc, dacă își aduce aminte și dacă era interesat de 

anul trecut, i-am spus că sunt de acord cu orice manifestare care ne aduce un plus de imagine. Dacă 

era atent, ar fi văzut că nu este nici o sumă. Dar pentru că e în stare, pentru un vot al cetățenilor de 

etnie maghiară să vorbească tot felul de inepții, dar, în schimb să voteze altceva când este vorba 

de el îi readuc la cunoștință că ar fi bine, repet, să citească materialele. Mă abțin la materialul ăsta. 

Vă doresc o zi bună, iar în ceea ce îl privește, consider că nu mai are rost să stau să-l ascult, pentru 

că inepțiile dânsului sunt atât de mari pe cât de mult nu citește materiale dumneavoastră. 

Dl. consilier Kelemen:- Domnul consilier, dacă personal l-ați menționat, măcar     să-l 

ascultați pentru că precis v-a dori să vă răspundă. 

Dl. consilier Maior:- Haideți că mai îmi fac timp pentru el, numai pentru 

dumneavoastră. 

Dl. consilier Kelemen:- Mulțumesc. Domnul Mureșan, dacă vreți să interveniți, vă rog. 

Dl. consilier Mureșan:- Vă mulțumesc că mi-ați dat ocazia. Nu am absolut nimic de 

adăugat față de ce a spus domnul consilier Maior. Eu cred că dacă avem un vot și suntem mândru 

de el și suntem mulțumiți cu el, nu e nici o supărare ca cineva să răspândească informația despre 

acest vot și cred că totul este sub control, totul e ok. Nu am nimic de comentat. 

Dl. consilier Kelemen:- Mulțumesc foarte mult, dacă sunt alte intervenții? 

Dl. consilier Maior:- O zi bună, abținere. Mulțumesc.  Numai bine! 
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Dl. consilier Mureșan:- La revedere.  

Dl. consilier Kelemen:- La revedere. 

Dl. consilier Kelemen:- Dacă nu sunt alte intervenții atunci o să supun la vot materialul. 

Dl. Tamási - pentru,  dl. Portik – pentru ,  dl. Szabo Peter –pentru , dra. Frunda – pentru, 

dl. Kelemen – pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. Iszlai-pentru, dl. 

Jakab – pentru , dl. Szabo Arpad – pentru , dl. Venczi – pentru , dl. Șarlea – nu mai este, dl. Pescar 

– împotrivă, dl. Kiss Zoltan – împotrivă , dl. Maior - abținere, dl. Papuc – abținere, dl. Mureșan – 

împotrivă, dl. Pápai – împotrivă. 

Dl. consilier Kelemen:- Am înțeles. Materialul cu 11 voturi pentru, 4 împotrivă și 2 

abțineri nu a trecut. Mulțumesc foarte mult, dacă există intervenție la diverse? 

Dl. consilier Kelemen:- Nu. Atunci vă mulțumesc.. 

Dl. consilier Pápai:- Ba da, domnul preşedinte, dacă se poate. 

Dl. consilier Kelemen:- Domnul Pápai vă rog. 

Dl. consilier Pápai:- Iarăși avem exemplu de două materiale, unul cu eroare materială, 

celălalt material din cauza unei erori era iarăși pe ordinea de zi. Revin cu întrebarea din ședința 

trecută. O să existe vreo consecință în aparatul executiv pentru aceste greșeli repetate? Iarăși am 

convocat 23 de oameni vineri la prânz, pentru că unii nu își fac treaba cum trebuie. Mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen:- Mulțumesc foarte mult. Sunt de acord că aceste situații ar trebui 

evitate, fiindcă ne creează, ne pune cam într-o situație destul de...ca într-un banc rău. Bine. 

Mulțumesc foarte mult de prezență. Dacă nu sunt alte intervenții, atunci închei ședința. Mulțumesc 

foarte mult.  

Dl. consilier Mureșan:- Un weekend plăcut. La revedere!  

Dl. consilier Kelemen:- La revedere! 

 

 

Dl. consilier Kelemen Atilla- Márton– preşedinte de şedinţă___________________ 

 

 

Secretar General al Municipiului Târgu Mureș____________________________ 

                                   Bordi Kinga 

 


